
Beste inwoner van Hamont-Achel
Voor mij ligt de Belleman van mei. In het voorwoord staat een verwijzing naar het Ruimtepact 2040. Als N-VA delen we 
daarover de mening van ‘aangewezen’ burgemeester Schuurmans. Rond duurzame ruimtelijke ontwikkeling moet rekening 
gehouden worden met onze eigenheid als grensgebied. Doelstellingen moeten in onderling overleg nagestreefd worden en  
niet eenzijdig opgelegd. Gelet op de mogelijke gevolgen van het Ruimtepact 2040 op ons woonbeleid, en op onze ruimte voor 
economische groei en recreatie zal een gedragen toekomstvisie noodzakelijk zijn. Voor de N-VA staat daarbij uw betrokken-
heid centraal. De perikelen rond de sporthal tonen aan dat op het vlak van participatie inzake ruimtelijke ordening het een  
en ander kan en moet verbeteren. Daarover vindt u meer informatie op pagina drie.

Amai, wat een positieve energie! Van 12 tot en met 14 mei vond in Antwerpen een zinderend N-VA-ledencongres plaats.  
Enkele leden van onze afdeling gingen ernaartoe. Benieuwd? Kijk dan snel eens op pagina vijf.

Met de Vlaamse feestdag in het verschiet, is het nog iets minder dan een jaar tot de verkiezingen van juni 2024. Eén keuze om 
dit land fundamenteel en broodnodig te hervormen en gewesten op hun verantwoordelijkheid op financieel vlak te wijzen, 
is de keuze voor de N-VA! Daarom doen we nu meer dan ooit, samen met alle Vlaamsgezinden een oproep om op 11 juli de 
Vlaamse Leeuw buiten te hangen.

Wij wensen u een deugddoende zomer en veel leesplezier toe! 

Marc Segers 
Voorzitter N-VA  
Hamont-Achel

Vlaanderen heeft u nodig
Vlaanderen is van u. Uw land, uw welvaart, uw toekomst. U bepaalt wat ermee 
gebeurt. Dat is uw recht als Vlaming. De N-VA zal altijd op de barricaden staan 
om uw stem te laten meetellen. En met hoe meer we zijn, hoe luider onze 
stem zal klinken. Daarvoor rekenen we ook op u. Wilt u uw toekomst in eigen 
handen nemen? Wilt u dat uw stem meetelt? Gelooft u dat dat alleen kan in 
een autonoom Vlaanderen? Dan hoort u bij de N-VA.

Word lid van de N-VA
Samen met tienduizenden N-VA-leden gaan we voor een vrij Vlaanderen.  
Zodat dit onwerkbare land de Vlamingen nooit meer als een verwaarloosbare  
minderheid terzijde kan schuiven.
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Tijd om een duidelijke keuze te maken 
Voor Vlaanderen, voor welvaart

De financiële toestand van België is dramatisch. Het begrotingstekort is gigantisch. 
En terwijl Vlaanderen betaalt om de putten te vullen, doet Wallonië nauwelijks 
inspanningen.

Een forse arbeidsmarkthervorming zou de eerste prioriteit moeten zijn. Maar de federale regering onderneemt 
niets. Integendeel. De complete ontsporing dreigt.

De kostprijs om onze twee 
democratieën op te tellen, 
loopt steeds verder op. Alleen 
een sterke N-VA biedt een 
duidelijk alternatief. In plaats 
van te berusten in de gestage 
achteruitgang, moeten we werk 
maken van een confederale 
ommezwaai. Enkel het 
confederalisme geeft de  
Vlaming het economische  
beleid waarvoor hij stemt.

www.n-va.be/confederalisme
Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd

als reclamedrukwerk.

Ondertussen neemt het aantal arbeidsongeschikten 
dubbel zo snel toe als het aantal werkenden. 
Ook hier zijn de verschillen groot. Het aantal 
arbeidsongeschikten steeg de afgelopen tien jaar in 
Wallonië vier keer sneller dan in Vlaanderen.
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Het verschil in werkgelegenheidsgraad tussen 
Vlaanderen en Wallonië was nooit groter dan in 
2022. In Vlaanderen werkt meer dan 76 procent van 
de actieve bevolking. In Wallonië is dat slechts 65 
procent.

Vlaanderen zit op koers om de 
doelstelling van 80  procent werk-
zaamheidsgraad te bereiken. Maar 
de federale regering-De Croo neemt 
niet één activerende maatregel.  

Vlaams Parlementslid
Steven Vandeput

Algemeen voorzitter
Bart De Wever

www.n-va.be/hamont-achel n-va Hamont-Achelhamont-achel@n-va.be



Mag er nog met iets de 
draak gestoken worden?
Laat ons nog eens teruggaan naar de carnaval in Hamont-
Achel begin dit jaar. U kent waarschijnlijk de N-VA-traditie 
om ter gelegenheid van Valentijn chocolaatjes uit te delen. 
Gezien dit jaar Valentijn slechts enkele dagen voor carnaval 
viel, vatten we het idee op om ludiek uit de hoek te komen.

Een kleine steek naar de gebeurtenissen van juli 2022

Inderdaad. Ongeveer een jaar geleden (op 5 juli 2022) vormde 
overlopend schepen Joren Mertens een nieuwe meerderheid  
van cd&v en Balans. De N-VA en Pro Hamont-Achel werden 
aan de kant geschoven. Iets later in juli kondigde Tom Cox (van  
Kluspunt) aan dat hij in oktober 2023 burgemeester zou worden.

Op het verkeerde knopje en ander geklungel

Tijdens de gemeenteraad van november 2022 stemde Tom Cox 
‘per vergissing’ mee met de oppositie. Dus met de N-VA en  
Pro Hamont-Achel. Tegen de wil van de meerderheid in  
werd toen een jaarlijkse subsidie van 6.500 euro voor de  
organisatie van de Groene Halve Marathon goedgekeurd.  
Maar na een nieuwe stemming van cd&v, Balans en Joren  
Mertens kwam die subsidie te vervallen.

Natuurlijk was het hek van de dam. Wou men die subsidie niet 
geven, omdat mensen van Pro Hamont-Achel in de organisatie 
van dat hoogstaande sportief evenement zitten …? De oppositie 
diende een klacht in bij de provincie om de gang van zaken aan 
te klagen. En ze kreeg gelijk. Enkel de eerste stemming werd 
geldig verklaard. Het antwoord van de provincie was klaar en 
duidelijk: “[…] een wijziging van de stemming, omwille van een 
vergissing of welke reden dan ook, is niet mogelijk. Wijzigingen 
toestaan na de afsluiting van de stemming, zou de uitholling 
van het stemsysteem betekenen. Een genomen beslissing zou 
dan immers steeds teruggedraaid kunnen worden.”  
Wat een geklungel.

Het is niet moeilijk om te begrijpen dat er niet veel nodig is  
om dat geklungel tijdens carnaval op een ludieke manier in de 
verf te zetten. En veel is er niet voor nodig om van Tom Cox’ 
stemvergissing en zijn Klus(punt) tot Kluns te maken.

De N-VA heeft een hart voor Hamont-Achel

De N-VA draagt de organisatie (de Teutepeuters) een warm  
hart toe. Ze gaf haar chocolaatjes. Ze draagt ook de vele  
carnavaltoeschouwers een warm hart toe. En steekt alle  
inwoners van Hamont-Achel een hart onder de riem voor  
de jaren vol coronaellende. Teutepeuters, proficiat!

Studio Vlaanderen

Tweewekelijkse podcast zet de politieke puntjes op de i
De N-VA lanceert met Studio Vlaanderen een tweewekelijkse podcast waarin gastheer Joost Houtman de politieke puntjes 
op de i zet.

De podcast bestaat uit een studiogesprek met een boeiende gast die een blik werpt op  
een actueel thema. Vervolgens fileert een andere gast in de rubriek Feit of Fictie een  
voorstel dat recent het nieuws haalde. Op die manier bent u tweewekelijks juist geïnformeerd  
en op de hoogte van wat er op politiek vlak gebeurt.

Ontdek het N-VA-verhaal in podcastvorm

hamont-achel@n-va.be



De Processie van Echternach voor sporthal Achel?
Na een informatiebijeenkomst en bezwaren tegen de omgevings-
vergunning, schijnt sporthal Achel en alles wat errond hangt in 
een Processie van Echternach te zijn terechtgekomen.

In het verkeerde straatje beland?

Op 5 juli 2022 wees het vorige beleid, waarvan N-VA deel  
uitmaakte, in extremis de bouw van de sporthal toe aan  
Van Hout Pro. Door onterechte verdachtmakingen van schepen  
van Sport Joren Mertens en een speciale gemeenteraad die niets 
opleverde, kwam het dossier in woelig vaarwater terecht.  
Schepen Mertens beloofde destijds een nieuwe locatie op  
het Klein Eind voor tennis en een nieuw clublokaal met  
padelterreinen. Het toenmalige stadsbestuur stond voltallig 
achter die beslissing en voorzag de nodige (financiële) onder-
steuning ervoor.

Verbroken beloftes?

Na de coup van 5 juli dachten cd&v en co er anders over. Plots 
wilde men niet weten van de tennisverhuisplannen. Een opdof-
fer voor de tennisclub, die alle bouwplannen al klaar had en 
voor de buurtbewoners. Tijdens een informatiebijeenkomst  
eerder dit jaar bleek de buurt niet opgezet te zijn met de omme-
keer. Die avond werden veel vragen gesteld over extra geluids-
overlast. Bovendien kwamen er veel opmerkingen over de 
toekomst van de speeltuin in De Koekoek. Want daarvoor bleek 
gewoon geen plaats meer te zijn. Maar op die vraag kon aange-
wezen burgemeester Schuurmans geen zinnig antwoord geven.

Het kan en moet anders!

Het zal een welmenende burger niet verbazen dat de omgevings-
vergunning voor sporthal Achel nog altijd niet is afgeleverd 
vanwege de vele bezwaren. Na laattijdige aanpassingen door de 
huidige meerderheid stelt de N-VA zich terecht de vraag naar de 
uiteindelijke kostprijs van het project. Twee dingen zijn duidelijk 
voor de N-VA: 
•    Sporthal Achel is schepen van Sport Joren Mertens boven  

het hoofd gegroeid. Zijn bokkensprongen hebben de realisatie 
ervan aanzienlijk vertraagd. 

•    Het Achelse draagvlak heeft geleden onder de scherts- 
vertoning en het gebrek aan inspraak en betrokkenheid  
van onze inwoners. Dat kan en moet anders!

Provincie Limburg steunt imkers bij het  
vangen van de Aziatische hoornaar
De provincie Limburg geeft een subsi-
die van 15.000 euro aan vzw Limburgse 
Imkersbond om lokkasten te laten 
maken voor de koninginnen van de 
Aziatische hoornaar. En om die onder 
hun leden te verdelen. De subsidie komt 
voor de helft van de dienst Landbouw 
en voor de helft van het Provinciaal 
Natuurcentrum PNC. De imkersbond 
hoopt tien tot dertig procent van de 
koninginnen te vangen en tegelijk de 
verspreiding van de Aziatische hoor-
naar beter in kaart te brengen.

Sinds enige tijd is er een nieuwe diersoort 
opgedoken in Limburg: de Aziatische 
hoornaar. De verwachting is dat de soort 
de volgende jaren sterk in aantal zal toe-
nemen. Bovenaan het menu van de grote 
wespachtige staan honingbijen, samen 
met andere bijen en wespen. Imkers 
maken zich zorgen. Ook op de insec-

tenfauna heeft de Aziatische hoornaar 
een negatief effect. Daarom ondersteunt 
de provincie Limburg zowel vanuit de 
dienst Landbouw als vanuit het Provin-
ciaal Natuurcentrum de vzw Limburgse 
Imkersbond financieel bij een project 
om met een zelfontworpen lokkast de 
koninginnen van de Aziatische hoornaar 
te vangen.

Vooral voor de landbouw een bedreiging

De Aziatische hoornaar kan in bijenkas-
ten soms een ware ravage aanrichten. 
84 procent van de landbouwteelten, 
vooral fruit en groenten, zijn afhan-
kelijk van insecten en vooral van bijen 
voor hun bestuiving. Ook voor tal van 
niet-landbouwgerelateerde gewassen zijn 
bijenpopulaties van groot belang voor de 
bestuiving. Minder bijen betekent voor 
de tuinbouwteelten niet alleen productie-
verlies maar ook kwaliteitsverlies. Ten 
slotte toonde recent onderzoek aan dat 
in een boomgaard de gecombineerde 
aanwezigheid van solitaire bijen en wilde 
hommels naast de gewone honingbij, 
zorgt voor een nog betere bestuiving.  
Een hogere biodiversiteit van bestuivers 
is niet alleen van ecologisch maar ook 
van economisch belang.

Bert Lambrechts

Een Aziatische  
hoornaar in  

Vlaanderen melden 
kan via  

vespawatch.be.

www.n-va.be/hamont-achel



Wanneer heb je voor het laatst iemand geholpen? 
Esther: “Aangezien mijn beroep inhoudt dat ik baby’s 
op de wereld help, is het vanzelfsprekend dat mensen 
helpen iets natuurlijks is voor mij. Ik doe mijn job 
nog steeds met veel liefde. Ook buitenhuis zal ik waar 
mogelijk mensen bijstaan als zij hulp nodig hebben.”

Waarover maak jij je het meeste zorgen? 
Esther: “Het steeds zwaarder doorwegend eigen- 
belang. De kortzichtigheid en het egocentrische  
gedrag van mensen. Daarover maak ik me zorgen.  
Het is vreselijk om te zien hoe weinig mensen nog 
rekening houden met elkaar, in dialoog willen gaan  
of moeite willen doen om zich in de ander te verplaat-

sen. Hoe velen commentaar geven op alles en ieder-
een zonder te weten waarover het gaat. En ze kijken 
gewoon toe in de plaats van te proberen te helpen.”

Welke rituelen of (onhebbelijke) gewoontes heb je? 
Esther: “Ik heb wat chaos nodig om goed te presteren. 
Ik heb de neiging om altijd en overal last-minute aan 
te komen. Ik krijg iets te vaak fanmail van de politie. 
Ik ben ook echt slecht in het lezen van mijn mails, die 
te beantwoorden en te verwijderen. En dat alles tot 
grote frustratie van mijn huisgenoten.”

De volgende keer staat Paul van der Wiel in de kijker.  
Wij zijn alvast benieuwd naar zijn antwoorden.

Kent u Esther Goolaerts al?
    Naam: Esther Goolaerts
    Leeftijd: 45 jaar

    Beroep: vroedvrouw

    Hobby´s: Door mijn werk en drie zonen heb ik mijn handen al goed vol. Ik ga 
graag lekker eten of gezellig iets drinken met mijn man en/of vrienden.

    Favoriete plaats in Hamont-Achel: Ik vind het heerlijk dat we in Achel niet ver 
moeten lopen of fietsen om te kunnen genieten van een van de vele prachtige 
groene plekjes die we hier hebben.

    Hamont-Achel in één woord: thuis

Bij ieder huis-aan-huisblad  
trekt een bestuurslid willekeurig  
drie vragen uit de doos met  
daarin honderd vragen. Zo leert 
u het N-VA-bestuur eens op een 
andere manier kennen. De beurt  
is aan Esther Goolaerts.

n-va Hamont-Achel



N-VA-ledencongres van 12 tot en met 14 mei
Duizenden leden, onder wie Ria, Jos en ikzelf gingen naar Antwerpen. Drie dagen lang vond er een groot ledencongres plaats 
in Antwerp Expo. Een paar topdagen van interne ledendemocratie!

100 IDEEËN, 10 AMBITIES, 1 STEM
Voorafgaand aan het congres werd de congrestekst ‘100 ideeën, 10 ambities, 1 stem’ aan de lokale afdelingen voorgelegd.  
Het resultaat van bijna twee jaar voorbereidend werk in verschillende commissies. Elke lokale N-VA-afdeling kreeg in  
het voorjaar de kans om amendementen in te dienen op die teksten. Onze afdeling diende er verschillende in.

EEN UNIEKE ERVARING EN EEN VOORBEELD VAN INTERNE INSPRAAK EN LEDENDEMOCRATIE
Op zaterdag 13 mei vond de bespreking van en stemming over de amendementen plaats. Een unieke ervaring. Een uitstekende  
professionele aanpak, met respect voor iedereen die zijn of haar amendement wilde toelichten. Simpelweg ‘inspraak’ en  
‘democratie’ ten top vanuit de basis van de partij! 

EEN ZINDERENDE AFSLUITER
Met een zinderende toespraak sloot N-VA-voorzitter Bart De Wever het congres zondagnamiddag af.  
Hij beklemtoonde het belang van een Vlaanderen met meer bevoegdheden en zelfbeschikking over de  
Vlaamse centen, die niet meer naar een Franstalig België mogen verdampen. Voor de toespraak keurden  
de aanwezige leden, waaronder de Hamont-Achelse delegatie de slotteksten met een grote meerderheid goed.  
Op basis van die teksten zal het verkiezingsprogramma voor de verkiezingen van juni 2024 worden uitgewerkt. 
Wilt u de zinderende toespraak van Bart De Wever beluisteren? Scan dan de QR-code.

OP NAAR DE GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN VAN OKTOBER 2024
Wij laten ons door de congresteksten ‘100 ideeën, 10 ambities, 1 stem’ inspireren om een lokaal N-VA-programma 
voor een beter Hamont-Achel uit te werken. Wilt u de goedgekeurde teksten  doorlezen? Scan dan de QR-code.

Zo leggen we de basis voor een beter Vlaanderen. En voor een beter Hamont-Achel  
voor onze inwoners! Daarover hoort u nog van ons!

Roger Mertens

Tijd om een duidelijke keuze te maken 
Voor Vlaanderen, voor welvaart

De financiële toestand van België is dramatisch. Het begrotingstekort is gigantisch. 
En terwijl Vlaanderen betaalt om de putten te vullen, doet Wallonië nauwelijks 
inspanningen.

Een forse arbeidsmarkthervorming zou de eerste prioriteit moeten zijn. Maar de federale regering onderneemt 
niets. Integendeel. De complete ontsporing dreigt.

De kostprijs om onze twee 
democratieën op te tellen, 
loopt steeds verder op. Alleen 
een sterke N-VA biedt een 
duidelijk alternatief. In plaats 
van te berusten in de gestage 
achteruitgang, moeten we werk 
maken van een confederale 
ommezwaai. Enkel het 
confederalisme geeft de  
Vlaming het economische  
beleid waarvoor hij stemt.

www.n-va.be/confederalisme
Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd

als reclamedrukwerk.

Ondertussen neemt het aantal arbeidsongeschikten 
dubbel zo snel toe als het aantal werkenden. 
Ook hier zijn de verschillen groot. Het aantal 
arbeidsongeschikten steeg de afgelopen tien jaar in 
Wallonië vier keer sneller dan in Vlaanderen.
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Het verschil in werkgelegenheidsgraad tussen 
Vlaanderen en Wallonië was nooit groter dan in 
2022. In Vlaanderen werkt meer dan 76 procent van 
de actieve bevolking. In Wallonië is dat slechts 65 
procent.

Vlaanderen zit op koers om de 
doelstelling van 80  procent werk-
zaamheidsgraad te bereiken. Maar 
de federale regering-De Croo neemt 
niet één activerende maatregel.  

Vlaams Parlementslid
Steven Vandeput

Algemeen voorzitter
Bart De Wever

hamont-achel@n-va.be
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